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Pani 
Magdalena Kisiel 
Radna Rady Miejskiej  
w Szydłowcu  

 
 
 

Odpowiedzi na interpelacje z dnia 16.09.2024 r.1 
 
 
TREŚĆ INTERPELACJI: 
Dlaczego wzdłuż ul. Warszawskiej i ul. Krakowskiej w Szydłowcu nie działa oświetlenie 
uliczne. Do zarządcy drogi należy między innymi ich oświetlenie. 
 
ODPOWIEDŹ: 
Gmina Szydłowiec nie jest Zarządcą wyżej wymienionych dróg. Zarządca GDDKiA pismem 
z dnia 23 maja 2023r., zwróciła się do PGE z prośbą o rozwiązanie umowy na dostawę energii 
elektrycznej. GDDKiA zdemontowała liczniki energii i rozwiązała Umowę z PGE w związku 
z powyższym przestała opłacać rachunki za energię elektryczną. Od grudnia 2023 r., trwa 
korespondencja między Gminą Szydłowiec, a GDDKiA mająca na celu przejęcie wskazanych 
obwodów oświetleniowych i ponownie uruchomienie oświetlenia drogowego. Jednak na 
chwilę obecną nie otrzymaliśmy dokumentów niezbędnych do uruchomienia oświetlenia. 
Obecnie Gmina Szydłowiec podejmuje działania (mimo nie przekazania dokumentów), aby 
ponownie uruchomić obwody oświetleniowe i w konsekwencji doprowadzić do powtórnego 
uruchomienia oświetlenia. 
 
TREŚĆ INTERPELACJI: 

W związku z licznymi skargami mieszkańców Szydłowca dotyczącymi blokowania przez 
sprzedawców chodników na ul. Wschodniej pomiędzy targowiskami w dni targowe proszę  
o informację, czy jest możliwe wprowadzenie zakazu handlu na w/w chodnikach. 
Mieszkańców oburza fakt, że muszą schodzić na ulicę, gdyż stoiska handlowe 
ustawione na chodnikach uniemożliwiają im przejście. W dni targowe są to bardzo 
uczęszczane miejsca zarówno przez pieszych, jak i samochody, a taki stan jest dla pieszych 
niebezpieczny i w sytuacji nagłego, nieuważnego wtargnięcia na jezdnię może dojść do 
niebezpiecznego zdarzenia.  

 
1 Data przekazania interpelacji Burmistrzowi Szydłowca: 18.09.2024 r. 



Ponad to osoby mieszkające przy targowiskach skarżą się na zakłócanie we wczesnych 
godzinach porannych (04:00 rano) porządku publicznego w związku z głośnym 
rozkładaniem stoiska/straganu handlowego na chodniku. Z rozmów przeprowadzonych  
z mieszkańcami wynika, że handel prowadzony w miejscach do tego przeznaczonych 
przy ulicy Wschodniej (targowiskach) jest dla nich mniej uciążliwy. 
Biorąc powyższe pod uwagę zwracam się z uprzejmą prośbą o wprowadzenie zakazu handlu 
na chodnikach na ul. Wschodniej. 
 
ODPOWIEDŹ: 
Wydział Gospodarki Komunalnej i Zarządu Dróg, informuje, że zostały zamówione tabliczki  
z zakazem handlu na chodnikach, a także WGKiZD, zwróci się z pismem do Policji,  
o częstsze kontrole we wskazanych w piśmie miejscach, aby skutecznie wyeliminować 
opisane niedogodności i zagrożenia.  
 
 
TREŚĆ INTERPELACJI: 
Czy w przypadku wystąpienia zagrożenia takiego jak skażenie wody w wodociągach Burmistrz 
powinien zapewnić ludności wodę? 
Czy w przypadku takich zagrożeń jest zasadne użycie systemu wczesnego ostrzegania, który 
jest zainstalowany w Gminie Szydłowiec? 
 
ODPOWIEDŹ: 
Zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzanie ścieków jest zadaniem własnym 
gminy. Obejmują one w szczególności sprawy wodociągów i zaopatrzenia w wodę, 
kanalizacji, usuwania i oczyszczania ścieków komunalnych. Wskazuje na to art. 7 ust. 1 pkt 3 
ustawy o samorządzie gminnym (Dz. U. z 2024 r. poz. 609, 721.), a także art. 3 ust. 1 ustawy 
o zbiorowym zaopatrzeniu w wodę i zbiorowym odprowadzaniu ścieków (Dz.U. z 2024 r, 
poz. 757). 
Nieco inaczej wygląda sprawa bezpieczeństwa dostaw wody w sytuacjach kryzysowych. 
Zasadniczym problemem organizacji dostaw wody w sytuacjach kryzysowych w gminach jest 
brak ustalonych standardów działania. Obowiązujący w Polsce system prawny nie określał 
bowiem warunków realizacji jej dostaw, w tym szczegółowych obowiązków gmin  
i przedsiębiorstw wodociągowych w tym zakresie. Dodatkowo 23 kwietnia 2022 r. uchylono 
ustawę z 21 listopada 1967 r. o powszechnym obowiązku obrony Rzeczypospolitej Polskiej, 
w efekcie przestały obowiązywać przepisy dotyczące wykonywania zadań z zakresu obrony 
cywilnej. Skutkiem tego było zniesienie obowiązku planowania w gminach działań, m.in.  
na rzecz przygotowania i zabezpieczenia źródeł wody pitnej dla ludności poszkodowanej  
w sytuacji szczególnej. Należy podkreślić, że regulacje te stanowiły istotną część ogółu norm 
prawnych odnoszących się do organizacji działań służących zabezpieczeniu dostaw wody  
w sytuacjach kryzysowych. Dotychczas nie wprowadzono nowych unormowań prawnych. 
W opracowaniu jest nowy projekt ustawy o ochronie ludności i obronie cywilnej, w którym  
w sposób ogólny odniesiono się do zabezpieczenia dostaw wody w okresie zagrożenia.  
Niemniej jednak, pomimo braku powyższych uregulowań prawnych, w myśl obowiązującej 
ustawy z dnia 26 kwietnia 2007 r. o zarządzaniu kryzysowym (Dz.U. z 2023 r., poz. 122 ze 



zm.) organem właściwym w sprawach zarządzania kryzysowego na terenie gminy jest 
Burmistrz, do zadań którego należy m.in. usuwanie skutków zagrożeń na terenie gminy. 
Sytuacja, w której woda z miejskiego wodociągu nie nadaje się do picia i używania, jest 
niewątpliwie sytuacją kryzysową, która negatywnie wpływa na bezpieczeństwo mieszkańców.  
Dostarczenie mieszkańcom wody pitnej w sytuacji skażenia wody w wodociągu miejskim 
niewątpliwie wpłynęło na poprawę bezpieczeństwa mieszkańców. 
Ponadto informuję, że w przypadku sytuacji mającej miejsce w Szydłowcu w dniach  
12- 15 września 2024 r. sposób powiadomienia mieszkańców o wynikach badania pobranej 
próbki wody oraz o dystrybucji wody pitnej dla mieszkańców został ustalony przez Gminny 
Zespól Zarządzania Kryzysowego na posiedzeniu w dniu 12.09.2024 r.  
 
  
 
 

Z poważaniem 
 

BURMISTRZ 
/-/ 

Artur Ludew 
 
 
 
 
 
 
 
Do wiadomości: 
Rada Miejska w Szydłowcu 


